
پرســـپولیس یک ماه بعد از قهرمانی در دو جام داخلی به 

شکل عجیبی گرفتار حواشی داخلی شده است که بخش 

اعظم آن به مشکلات مالی این باشگاه برمی گردد. واقعیت 

امر این است که دو قهرمانی کسب شده بیش از اینکه برای 

سرخپوشان سود آور باشد باعث ضرر مالی هم شده است. 

از این جهت که در فوتبـــال ایران برای تیم قهرمان تره هم 

خرد نمی کنند؛ در حالی کـــه در همه جای جهان پاداش 

قابل توجهی برای تیم قهرمان و حتی رتبه های دیگر در نظر 

می گیرند. اما در شـــرایط فعلی باشگاه پرسپولیس مجبور 

است حدود 67 میلیارد تومان فقط به عنوان پاداش قهرمانی 

به اعضای تیمش پرداخت کند و عدم پرداخت آن حواشی 

زیادی را برای این باشـــگاه در پی داشته است. از اعتصاب 

بازیکنان گرفته تا فســـخ قرارداد علیرضا بیرانوند که باعث 

شده هواداران پرسپولیس شدیدا تحت تاثیر این ماجرا قرار 

بگیرند. اما درباره اینکه بیرانوند چه سرنوشتی در پرسپولیس 

پیدا خواهد کرد و در صورت جدایی از جمع سرخپوشـــان 

راهی اســـتقلال خواهد شد یا نه؛ باید منتظر نشست و دید 

که چه پیش خواهد آمد. در این مطلب مروری بر حواشـــی 

بیرانوند در دوران حضورش در پرسپولیس خواهیم داشت. 

حضور در پرسپولیس بعد از استوری جنجالی
علیرضا بیرانوند در حالی در تاریخ 27 اردیبهشـــت ســـال 

1395 به پرسپولیس پیوست که چند ماه قبل از آن در صفحه 

اینستاگرامش متنی را منتشر کرد مبنی بر اینکه هواداران 

بدانند که من اســـتقلالی هستم. همین پست کافی بود تا 

خیلی ها او را دروازه بان آینده آبی پوشـــان بدانند اما وجود 

مهدی رحمتی در این تیم باعث شد که بیرانوند پرسپولیس 

را انتخاب کرده و شاگرد برانکو ایوانکوویچ شود. انتقالی که 

در همان مقطع سر و صدای زیادی به پا کرد. 

نخستین تلاش برای افزایش قرارداد
پرسپولیس در شهریور ماه 1396 بود که به خاطر بازگشت 

غیر قانونـــی مهدی طارمی از تیم ریزه اســـپور ترکیه از دو 

پنجره نقل و انتقالاتی محروم شـــد. ایـــن اتفاق در حالی 

رخ داد که سرخپوشـــان تا مرحله حذفـــی لیگ قهرمانان 

صعـــود کرده بودند و 5 بازیکن خـــود را نیز بنا به دلایلی از 

دســـت دادند. بیرانوند که فصل خوبی را در اولین ســـال 

حضورش در پرسپولیس سپری کرده بود به دفتر گرشاسبی، 

مدیرعامل وقت باشگاه پرسپولیس رفت و خواهان افزایش 

رقم قراردادش شـــد. مدیرعامل باشگاه پرسپولیس ابتدا با 

درخواســـت علی بیرو مخالفت کرد اما او با داد و فریاد در 

باشگاه مدعی شـــد که چرا فلان دروازه بان باید قرارداد دو 

میلیارد و 200 میلیونی امضا کند اما من که شماره یک تیم 

ملی هســـتم باید 800 میلیون قراردادم باشد. گرشاسبی 

درنهایت مجبور شـــد یک میلیارد تومان به قرارداد بیرانوند 

اضافه کند تا او بدون دغدغه در جمع سرخپوشـــان بماند. 

هرچند مدیرعامل وقت پرسپولیس فسخ 700 هزار دلاری 

را هم به قرارداد بلند مدت بیرانوند با پرسپولیس اضافه کرد. 

درخشش در جام جهانی و لیگ قهرمانان
بیرانوند در ادامه حضورش در پرسپولیس همراه با تیم ملی 

در جام جهانی 2018 درخشـــید و توانست پنالتی کریس 

رونالدو را هم مهار کند. چند ماه بعد او با پرسپولیس راهی 

فینال لیگ قهرمانان شد و نقش زیادی در موفقیت تیمش 

داشـــت. در تمام این مدت او از مدیران وقت پرســـپولیس 

درخواســـت پاداش و افزایش رقم قراردادش را داشت که با 

خواسته او موافقت می شد. 

انتقال پرحاشیه به آنتورپ
بیرانوند که بعد از جدایی برانکو ایوانکوویچ از جو متشـــنج 

تیمش اســـتفاده کرده و با تحت فشار گذاشتن ایرج عرب 

)مدیرعامل وقت پرسپولیس( 3 میلیارد تومان به قراردادش 

اضافه کرد، چند ماه بعد از این ماجرا با پیشـــنهاد باشگاه 

آنتـــورپ بلژیک مواجه شـــد. محمد حســـن انصاری فرد، 

مدیرعامل وقت پرسپولیس برای اینکه بیرانوند راضی شود 

نیم فصـــل تیمش را ترک نکند دو میلیـــارد تومان دیگر به 

قرارداد بیرانوند اضافه کرد! هرچند بر سر گرفتن این مبلغ در 

تابستان به مشکل خورد از این جهت که هیات مدیره باشگاه 

پرسپولیس آن را قبول نداشت. به این ترتیب بیرانوند 8 بازی 

مانده به پایان فصل راهی آنتورپ شد اما با این حال جدا از 

آپشن ها و پاداش قهرمانی، آن دو میلیارد را هم طلب کرد. 

تلاش برای بازگشت
بیرانونـــد دو فصل بد را در فوتبال اروپا ســـپری کرد و حتی 

جایگاهـــش در تیم ملی نیز به خطر افتاد. در این مدت هم 

حامد لک دروازه بان پرسپولیس بود. لک یک فصل عالی را در 

جمع سرخپوشان سپری کرده و با این تیم راهی فینال لیگ 

قهرمانان شد اما در سال دوم دچار افت عجیبی شد و کار به 

جایی رسید که یحیی گل محمدی از نیم فصل لیگ بیستم به 

دنبال باز گرداندن بیرانوند افتاد. البته ابتدا این بیرانوند بود 

که در همان مقطع خواست به پرسپولیس برگردد اما اوضاع 

مالی این باشـــگاه به شکلی نبود که بتواند رضایت نامه این 

بازیکن را از باشگاه آنتورپ بگیرد. در هر صورت وکیل بیرانوند 

با رفت و آمد های زیاد در باشگاه پرسپولیس توانست به کمک 

درویش شرایط را برای بازگشت دوباره بیرانوند به پرسپولیس 

فراهم کند. هرچند بیرانوند تابستان فصل گذشته هم پول 

زیادی را از پرســـپولیس طلب کـــرد و کمک هوادار متمول 

سرخپوشان بود که این انتقال را نهایی کرد. 

حرکت جنجالی مقابل هواداران استقلال
بیرانوند در فصلی که گذشـــت توانســـت در پرسپولیس به 

روزهای اوج خود برگشته و جایگاهش در تیم ملی را هم به 

دســـت بیاورد. او یک بدشانسی بزرگ در جام جهانی آورد 

و در بازی با انگلیس از ناحیه بینی دچار شکســـتگی شد و 

باعث شد بتواند در بازی آخر با آمریکا 90 دقیقه بازی کند. 

به هر جهت او یک فصل خیلی خوب را در جمع سرخپوشان 

سپری کرد و در روزهای آخر هم اتفاقاتی رخ داد که به قول 

خودش هیچ وقت لطف هـــواداران و همبازیانش را در روز 

فینـــال جام حذفی فراموش نخواهـــد کرد؛ هر چند او یک 

ماه بعد از این ماجرا همه چیز را به فراموشی سپرد. در بازی 

برگشت دربی بود که بعد از برتری تیمش به شکل عجیبی 

خوشحالی کرد و همین مساله باعث شد بازیکنان، مربیان 

و هواداران استقلال از او موضع بگیرند. فینال جام حذفی 

روز خوبی برای اســـتقلالی ها بود تا از خجالت بیرانوند در 

بیایند اما همبازیان او با شـــعار »ما همه بیرانوند هستیم« 

وارد زمین شـــده و هواداران قرمز هم به شـــکل خوبی روی 

سکوها از این دروازه بان حمایت کردند. 

نوتیس به باشگاه 2 روز بعد از فینال
بیرانوند قبل از فینال جام حذفی به نزدیکانش گفته بود که 

قصد دارد بعد از بازی به باشـــگاه بابت عدم پرداخت حدود 

15 درصد قراردادش نوتیـــس دهد. از این رو همه اتفاقات 

خوبی که در فینال برایش رقم خورد هم باعث نشد او نظرش 

تغییر کند و 48 ساعت بعد از فینال از طریق وکیلش نوتیس 

خود را به سازمان لیگ فرستاد. مسئولان باشگاه پرسپولیس 

وقتی نوتیس بیرانوند را دیدند حسابی تعجب کردند از این 

جهت که انتظار نداشتند او بعد از همه اتفاقات خوب فینال 

و حمایت یکپارچه ای که از او توسط باشگاه و هواداران شده 

بود، این اقدام را انجام دهد. در همین راستا مسئولان باشگاه 

پرسپولیس از سازمان لیگ استعلام گرفته و متوجه شدند که 

بیرانوند نمی تواند قراردادش را فسخ کند. حتی خود بیرانوند 

هم در این مورد استعلام گرفته بود و می دانست که فسخش 

قانونـــی نخواهد بود. او تقریبا 20 روز بعد از نوتیســـش به 

باشگاه پرسپولیس با درویش توافق کرد که برای گرفتن مابقی 

قراردادش صبر کند و آپشن هایی نیز به قراردادش اضافه شود. 

تماس استقلالی ها بیرو را وسوسه کرد
تماس یکی از اعضای کادرفنی استقلال و دوستان متمول 

او بـــا علیرضا بیرانوند روز شـــنبه انجام شـــد؛ دقیقا روزی 

کـــه بیرانوند مدعی شـــده بود می خواهد قـــراردادش را با 

پرسپولیس فســـخ کند اما به جای آن با این باشگاه توافق 

کـــرد. در تماس های انجام گرفته با بیرانوند پیشـــنهادات 

مالی ســـنگینی به این بازیکن مطرح می شـــود تا اینکه او 

یکشنبه شب به اطرافیان خود اعلام می کند که قصد دارد 

صبح دوشنبه )روز گذشته( قراردادش را با پرسپولیس فسخ 

کند. جالب اینکه بیرو در حالی اقدام به این کار می کند که 

مشاورانش به وی گفته بودند اقدامش قانونی نیست اما او 

همچنان کار خودش را می کند. شـــاید بیرانوند به این فکر 

می کند که پرسپولیس از او شکایت نمی کند تا محروم شود 

و برای حفظش حاضر خواهد شد قراردادش را افزایش دهد. 

اما در هر حالتی و بدون شک حواشی بیرانوند تمام شدنی 

نخواهد بود و او با اقدام اخیرش نشان داد که به هیچ عنوان 

بازیکنی قابل پیش بینی نیست. چه بسا اگر بیرانوند بتواند 

ثابت کند که فســـخش قانونی بوده رفتنش به اســـتقلال 

هـــم محتمل خواهد بود که در این صورت او وداع تلخی با 

هواداران پرسپولیس خواهد داشت. 
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لیگ ملت های والیبال
 امیرحسین منظمی در گفت وگو با »فرهیختگان«: 

باید بپذیریم عملکردمان تا پایان هفته دوم ضعیف بوده است

جایگزین پروری خوبی برای نسل 
طلایی والیبال نداشتیم

تیم ملی والیبال کشورمان 

در شرایطی در نخستین 

ســـوم  هفتـــه  دیـــدار 

رقابت های لیگ ملت های 

والیبال 2023 از ساعت 3 بامداد فردا به مصاف فرانسه خواهد رفت 

که هنوز ویزای بهروز عطایی صادر نشده است و همچنان سرمربی 

تیم کشـــورمان همراه با مصطفی کارخانه، مشـــاور فنی و حسین 

خوریانـــی، آنالیـــزور تیم در فرانکفورت در انتظـــار دریافت روادید 

هستند. ملی پوشان کشورمان نیز با توجه به کارشکنی آمریکایی ها 

در گروه های مختلف به آناهایم محل برگزاری مسابقات رفتند. 

اتفاقاتی که باعث شـــد تا فدراسیون جهانی در مصوبه ای تصمیم 

بگیرد که نتایج چهار دیدار تیم ملی والیبال مقابل فرانسه، بلغارستان، 

آرژانتین و کوبا در رده بندی فدراسیون جهانی تاثیری نداشته باشد 

و تیم ایران تا پایـــان لیگ جهانی در جایگاه یازدهم رنکینگ باقی 

بماند. اما فارغ از این اتفاقات عملکرد تیم کشـــورمان در دو هفته 

گذشـــته به هیچ وجه انتظارات علاقه مندان والیبال، کارشناسان و 

حتی مسئولان فدراسیون را برآورده نکرده و محمدرضا داورزنی نیز 

این موضوع را اعلام کرده است. 

در آستانه هفته سوم لیگ ملت های والیبال، امیرحسین منظمی 

ملی پوش و دبیر سابق فدراســـیون والیبال در گفت وگو با روزنامه 

»فرهیختگان« درخصوص عملکرد ملی پوشان در هفته های گذشته 

و دیدارهای پیش رو صحبت کرد که در ادامه می خوانید. 

نتایج تیم کشورمان در 2 هفته گذشته مسابقات توقعات را برآورده 

نکرد. چه تحلیلی از عملکرد تیم دارید؟ 

عملکردمان قطعا ضعیف بوده است و باید این را بپذیریم. البته مشکلاتی 

داشتیم و میلاد عبادی پور نتوانست به تیم اضافه شود و صالحی و معنوی نژاد 

نیز آسیب دیده بودند. در هفته اول بازی قابل قبولی جلوی ژاپن نداشتیم و 

از پیش باخته بودیم. در مقابل لهستان نیز با وجودی که 2 ست جلو بودیم، 

به دلیل عدم تمرکز درنهایت 3 بر 2 باختیم. درست است که لهستان جوان 

شده بود، اما به هر حال این تیم لهستان است. در ست نخست بازی مقابل 

چین نیز خوب نبودیم ولی در ست های بعدی توانستیم چین را شکست 

دهیم و اولین برد را به دست بیاوریم. در مقابل اسلوونی نیز عملکرد خوبی 

نداشتیم و 3 بر صفر باختیم. 

در هفته دوم نیز توقعات از ملی پوشان برآورده نشد؟

در هفته دوم شروع خوبی مقابل آلمان داشتیم، اما از بازی دوم دوباره روند 

نامطلوب مان ادامه پیدا کرد. در این بازی ها دریافت های تیم ما نمی رسید 

و تیمی که دریافت مناسب نداشته باشد قطعا دچار مشکل خواهد شد. 

ما مجبور هستیم پاس بلند بدهیم و بلندزن های ما آنچنان قوی نیستند 

که کارگشا باشند و فشار روی امین اسماعیل نژاد پشت خط زن می افتد. 

او نیز مگر چند ست می تواند بزند؟ بالاخره با آنالیز تیم ها شناسایی و راه 

بســـته می شد. عملکرد ما خوب نبوده اســـت، اما باید ارزیابی عملکرد و 

آسیب شناســـی داشته باشیم و کمیته ای تشکیل دهیم. نسل طلایی ما 

رفته است و بازیکنان خوبی را جایگزین نکردیم یا نداشتیم. جایگزین پروری 

خوبی صورت ندادیم و در حال حاضر وضعیت تیم ما رو به افت است و باید 

یک تغییر اساسی در کل تیم دهیم. با این وجود باید تمام سعی و تلاش 

خود را برای کسب سهمیه المپیک بگذاریم. 

با این شرایط کسب سهمیه المپیک 2024 پاریس شدنی  است؟ 

واقعا کار سختی است. اگر سهمیه المپیک را گرفتیم باید بعد از المپیک 

تغییر نسل داشته باشیم. پیشنهادم این است که روی تیم جوانانی که به 

مسابقات جهانی اعزام می شود، چهار سال کار و به تورنمنت های مختلف 

اعزام کنیم و فکر نتیجه نباشیم تا بتوانیم دوباره یک تیم خوب داشته باشیم. 

همیشه در ورزش قهرمانی متهمان ردیف اول در عدم نتیجه گیری ها 

سرمربیان هستند. بعد از این مسابقات باید تغییراتی در کادرفنی 

داشته باشیم یا کادرفعلی را تقویت کنیم؟

هزینه های هنگفتی را در ســـالیان گذشـــته برای مربیان خارجی انجام 

دادیم. باید همان پول را روی 5 تا 10 مربی سرمایه گذاری کنیم و عطایی 

نیز می تواند یکی از همین مربیان باشد. باید این مربیان را به کشورهای 

پیش رو در علم والیبال اعزام کنیم تا درنهایت 2، 3 نفر آنها به درد تیم ملی 

بخورد. در این شرایط دیگر هزینه زیادی برای آوردن مربی خارجی نخواهیم 

کرد. عقیده شخصی ام این است که مربی از خارج نیاوریم. 

این موضوع می تواند افق دید فدراســـیون باشد، اما در حال حاضر 

باید چه تصمیمی گرفت؟

باید همه دست به دست هم بدهیم و کمک کنیم. در شهریورماه مسابقات 

قهرمانی آســـیا را در ایران داریم و آیا تغییر مربی می تواند تضمینی برای 

موفقیت باشد؟ در ورزش قطعیتی وجود ندارد. پس باید تمام توان خود را 

تا بعد از المپیک بگذاریم و با تقویت کادرفنی کسب سهمیه کنیم تا بعد از 

المپیک هر تصمیمی که می خواهیم بگیریم. به عنوان عضو هیات رئیسه 

فدراسیون والیبال این پیشنهادم است. یک زمانی ژاپنی ها 3 بر صفر به ما 

می باختند، اما برنامه ریزی کردند و حتی از ما الگوبرداری کردند. چه ایرادی 

دارد که ما هم از کشورهای دیگر الگوبرداری کنیم و ببینیم چه کارهایی 

انجام می دهند. البته فکر نمی کنم نسل طلایی ژاپن بیشتر از چند سال 

دیگر بتواند فعالیت داشته باشد. 

هفته سوم مسابقات را برای تیم کشورمان چگونه می بینید؟

آرزو می کنم تیم ما بدون حاشیه و دغدغه عمل کند و فکر نمی کنم با توجه 

به مصوبه فدراسیون جهانی دیگر دغدغه ای داشته باشیم و باید راحت تر 

و روان تر بازی کنیم. بازی های حساسی مقابل فرانسه و آرژانتین خواهیم 

داشت. در لیگ جهانی سال گذشته مقابل بلغارستان بدجور باختیم و تیم 

کوبا هم با جوانان خود بد بازی نمی کند. با این شـــرایط باید تلاش کنیم 

بهترین نتیجه را کسب کنیم. 

»فرهیختگان« گزارش می دهد

ماجراهای بی پایان بیرانوند

نیلوفر مژدهی
 خبرنگار

حمیدرضا اسکندری
مهدی منصرفخبرنگار گروه ورزش

خبرنگار

در روزهای پرالتهاب نقل و انتقالات تابســـتانی و در شـــرایطی که استقلال و 

پرسپولیس با هم در جدال خرید بازیکن هستند، تیمی مثل شمس آذر در حال 

ساخت وســـاز است. این حرکت زودهنگام برای ساخت تیمی لیگ برتری، این 

نوید را می دهد که احتمالا در لیگ برتر هم شـــاهد عملکردی خوب از این تیم 

به همراه سعید دقیقی خواهیم بود. 

شـــمس آذر با اقتدار به لیگ برتر صعود کرد و این طور به نظر می رســـید که با 

مربیگری ســـعید دقیقی به کارش ادامه دهد. با این حال حواشـــی لیگ برتر 

خیلی زود به سراغ شـــان آمد و درحالی که می توانستند تیم خوبی را خیلی زود 

بسته و روانه مسابقات کنند اما ترجیح دادند کمی با هم جدل کنند. این جدل 

دقیقی با مدیران باشـــگاه شمس آذر درواقع بهانه ای شد تا هم شمس آذری ها 

بفهمند نمی توانند با هر مربی ای موفق شوند و هم دقیقی بداند در این روزها 

مربیگری در لیگ برتر آرزوی خیلی هاست و بهتر است برای این تیم ناز نکند. 

در ایـــن مورد حتی شـــهاب زندی حرف های زیادی بـــرای گفتن دارد اما او به 

»فرهیختگان« گفت: »دلیلـــی نمی بینم بخواهم موضوعی را که قبلا به وجود 

آمده دوباره مطرح کنم. هرچه بود تمام شـــد و حال زمان آن اســـت که به تیم 

رسیدگی کنیم. ما می خواستیم دقیقی بماند که ماند.«

بودجه کم و بی ستاره
باشگاه شمس آذر نه تنها تمرینات پیش فصل را شروع کرده که به اردو هم رفته 

اســـت. تیم ســـعید دقیقی یک قدم از سایر تیم ها جلوتر است. هرچند که باید 

هم همین طور باشد؛ چراکه تیم آنها تازه به لیگ برتر آمده و نیازمند تغییر است 

و باید برای لیگ برتر آماده شـــود. همین موضوع باعث شـــد تا تیم شمس آذر 

خیلی زود وارد عمل شـــده و برای جذب بازیکن اقدام کند. با این حال دقیقی 

علاقه ای به بازیکن نامدار و گرانقیمت ندارد. البته او هم مثل هر مربی دیگری 

دوســـت دارد جمعی از توانمند ترین بازیکنـــان لیگ را با هر قیمتی به خدمت 

بگیرد اما باشگاه شـــمس آذر چنین توانی ندارد. درنتیجه به جای اینکه اندک 

بودجه باشگاه را صرف خرید یکی دو بازیکن اسمی کند، همان بودجه را برای 

خرید بازیکنانی متناســـب با سیستم و تاکتیک باشگاه صرف می کند. دقیقی 

که کیفیت بازیکنان را براســـاس اجرایی کردن تاکتیک های مورد نظر خودش 

ارزیابی می کند، با برخی نفرات مورد نظرش به توافق رسیده است. در این مورد 

از شـــهاب زندی هم سوال کردیم که به »فرهیختگان« گفت: »طبیعی است که 

منتظر بازیکن گرانقیمت نمی مانیم. ما نفرات مد نظر خودمان را شناسایی کرده 

و به خدمت گرفتیم. نفراتی که به تیم ما آمدند قرار نیســـت ستاره و گرانقیمت 

باشـــند بلکه ستاره از نظر ما بازیکنی است که می تواند تاکتیک های مورد نظر 

را اجرایی کند. اصل هدف هم ســـتاره خریدن نیست بلکه ستاره سازی است. 

ما باشگاهی نیستیم که ستاره بخریم اما ستاره می سازیم.«

شمس آذر منتظر متمول ها نمی ماند
برخی تیم ها مدعی هســـتند بودجه کمی دارنـــد و به همین دلیل نمی توانند 

بازیکن مـــورد نظر خود را جذب کنند. درواقع آنها منتظر می مانند تا تیم های 

پولـــدار بازیکنان مورد نظر خود را جذب کنند و هرچه ماند درنهایت به خدمت 

آنها درخواهد آمد. 

سعید دقیقی اما این نگاه را قبول ندارد. او فکر می کند هر مربی باید بازیکنان 

مورد نظر خود را در ســـطوح مختلف شناسایی و آماده انتقال کند. درواقع یک 

ســـتاره از نظر دقیقی بازیکنی است که بتواند از نظر فرم، هماهنگی و سیستم 

بازی نظر مربی را جلب کند. به همین دلیل در بین بازیکنانی که به خدمت این 

تیم درآمدند، بازیکنی دهن پرکن و اسمی نمی بینید. درواقع اولویت شمس آذر 

و دقیقی بازیکنی است که از نظر مربی خوب باشد و به همین دلیل با بازیکنانی 

که در بازار نقل و انتقالات اسم درکرده و هر روز در یک باشگاه مذاکره می کنند، 

وارد مذاکره نمی شوند. 

مدیرعامـل باشـگاه شـمس آذر در ایـن مـورد بـه مـا گفـت: »مـا دنبـال سـتاره 

نیسـتیم. درنتیجـه منتظـر هیـچ بازیکنـی نماندیـم. مـا براسـاس خواسـته فنی 

مربـی بـا بازیکنانـی مذاکـره کردیم و آنها نیز به ما ملحق شـدند. اگر خدا کمک 

کنـد مـا بـا همـت همیـن نفـرات جایـگاه خـود را حفظ کـرده و موفق می شـویم. 

مـا هـم مثـل خیلـی از تیم هـا براسـاس نیـاز تیم مـان یارگیـری کردیـم و در بازار 

نقـل و انتقـالات فعـال بودیـم. نفـرات را براسـاس خواسـت مربـی جـذب کردیم 

و منتظـر هیـچ کسـی نماندیم.«

بودجه مشخص نیست
شـــاید فکر کنید شـــمس آذر با اینکه تیمی خصوصی است ولی اوضاع مالی 

خوبی دارد. واقعیت این اســـت که هرچند مالکان این تیم پول دارند اما بودجه 

مشخصی را برای باشگاه در نظر گرفته اند. درنتیجه شمس آذر نمی تواند بازیکنان 

زیادی جذب کند و بیشـــتر باید به فکر جذب نفرات مورد نظر دقیقی باشـــد تا 

برخی گرانقیمت ها. ســـرمربی تیم شمس آذر ادعا می کند اولویت شان بازیکن 

خوب و تاکتیک پذیر است. آنها که سال گذشته هم با این مربی به دنبال جمع 

کردن بازیکنان اسمی نبودند، اینبار هم همان روال سابق را ادامه می دهند. 

طبیعـی اسـت کـه نمی تـوان از یـک تـازه وارد توقـع قهرمانـی داشـت. از نظـر 

آنهـا بـا بازیکنـان نامـی، فقـط بودجـه را از دسـت می دهنـد از ایـن رو بـا وجـود 

اینکـه هنـوز بودجـه باشـگاه مشـخص نیسـت امـا می داننـد چـه کننـد و چطور 

بازیکـن بـه خدمـت بگیرنـد کـه هزینـه نامتعـارف روی دسـت تیـم نگـذارد و در 

آینـده سـتاره هایی کـه می سـازند بـه منبع درآمدی برای باشـگاه تبدیل شـوند. 

شـهاب زنـدی در ایـن مـورد بـه »فرهیختگان« گفـت: »تلاش می کنیـم در لیگ 

برتـر بمانیـم. قطعـا ایـن هـدف اصلـی مـا اسـت و فکـر می کنـم بـا توانایـی کـه 

اعضـای تیـم و باشـگاه دارنـد بـه راحتـی و البته با لطف خـدا در لیگ می مانیم. 

تـا اینجـای کار یارگیـری تیـم مـا خـوب بـوده و هرچنـد هنـوز بودجه مشـخصی 

بـه مـا اعـلام نکرده انـد امـا تـلاش کردیـم با توجه بـه اینکه ذهنیت مشـخصی از 

بودجـه احتمالـی داشـتیم، نسـبت بـه ایـن بودجه هزینـه کنیم.« 

مدیرعامل شمس آذر در گفت وگو با »فرهیختگان«: دقیقی تیمش را بسته است

یم یم اما ستاره می ساز ستاره نمی خر


